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chateau Marquette, Heemskerk

Opening – vervolg na vorige conferentie

De heer Schippers meldt naar aanleiding van het verslag van de conferentie in november 2017 dat hij 

de clustercommandanten verzocht heeft contact op te nemen met de burgemeesters over de relatie 

met de vrijwilligers. Tussen de posten zijn hierin wat verschillen. 

De heer Hoes vraagt of er in Kennemerland ook een lijst is van gevoelige objecten is (in het kader van 

terrorisme).  De heer Steensma antwoordt dat er door de politie alweer enige tijd geleden een lijst is 

opgesteld met gevoelige objecten. Deze inventarisatie heeft plaatsgevonden op landelijk niveau.

De heer Roest informeert naar ervaringen van andere burgemeesters met het opvragen op grond van 

de Wet Openbaarheid Bestuur van bestuursrapportages van de politie aan de burgemeester. De 

algemene conclusie is dat dergelijke rapportages kunnen worden opgevraagd binnen verschillende 

regimes, civielrechtelijk, strafrechtelijk of bestuursrechtelijk, specifiek de WOB. Afwegingskader en de 

bescherming van de vertrouwelijkheid verschillen daarbij. De rapportages bevatten in de regel 

informatie die vraagt om bescherming, maar dat geldt niet voor alle aspecten. De heer Holla vult aan 

dat de politie een nieuwe versie kan maken, waarin informatie die vertrouwelijk gehouden moet 

worden, is verwijderd. De heer Wienen merkt op dat het niet nodig is al te krampachtig te zijn. 

Informatie die feitelijk al op straat ligt uit de rapportages verwijderen, is niet erg geloofwaardig.  

Geconcludeerd wordt dat het advies vragen van een gespecialiseerde jurist bij een dergelijk WOB-

verzoek bijna onontkoombaar is.

Kort wordt terug geblikt op 29 april toen werd besloten de toegangswegen naar Schiphol te sluiten. 

KMar maakt een evaluatie van de situatie en het Veiligheidsbureau evalueert het functioneren van 

het OT. Ook de betrokken gemeenteambtenaren stellen hun relaas op. De resultaten worden bij 

elkaar gelegd en waar nodig wordt verdere afstemming gezocht over de aanbevelingen. De heer Hoes 

ziet in de situatie zijn ervaring bevestigd dat iedere crisis nieuwe leerpunten oplevert, omdat de 

werkelijkheid zich zelden voegt naar de tevoren bedachte scenario’s. Wat hem betreft is er ook 

aanleiding het contact te zoeken met andere regio’s die te maken hebben met grote private partners 

in de vitale sectoren. De publiek-private samenwerking in de situatie van een crisis levert specifieke 

vraagpunten op. De heer Hoes stelt voor de leerpunten uit de evaluatie, die wordt opgesteld vanuit 

de diverse disciplines, ook in het bestuur van de VRK te bespreken. 

Verdieping rollen en focus in het Beleidsteam, betekenis voor het opleidingsprogramma in 2019 e.v.

De rollen en focus in het beleidsteam worden in de ochtend besproken. De betekenis van het 

opleidingsprogramma kwam in de middag aan de orde. In het verslag zijn de onderwerpen samen 

genomen. De presentatie is bij het verslag gevoegd.

Er wordt aan aantal afspraken gemaakt. De aanwezige burgemeesters willen, indien dat nodig of 

gewenst is, dat de Leider COPI en Operationeel leider (OL) hen rechtstreeks kunnen benaderen. Dit 
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directe contact kan voorkomen dat er ruis optreedt. De burgemeesters vinden het geen bezwaar als 

zij mogelijk dubbel worden geïnformeerd, namelijk ook door hun AOV’er. 

Waar het gaat om het delen van informatie in het BT heeft het de voorkeur van aanwezigen dat de 

Informatiemanager het beeld presenteert en de OL aanvult. In de praktijk lijkt deze rolverdeling niet 

altijd helder, waardoor een overkill van informatie wordt ervaren. 

De rol van de verslaggever ten opzichte van de informatiemanager wordt nog eens verduidelijkt. Het 

verslag bevat de overwegingen bij besluiten van het BT, hetgeen van belang is in het geval van een 

onderzoek achteraf.  De heer Dales constateert dat hij na oefeningen het verslag nooit meer ziet. 

Onderkend wordt dat dit deel van de oefening niet goed wordt gebruikt. Afgesproken wordt meer 

inhoud te geven aan dit aspect van een oefening. 

Op korte termijn willen de burgemeesters een memo kunnen bespreken over technisch 

voorzitterschap. De heer Dales schetst enkele voordelen die hij zelf heeft ervaren. Ook wordt 

onderkend dat een technisch voorzitter goed kan helpen in een situatie waarin een minder ervaren 

locoburgemeester aan de slag moet in een BT. De voorwaarden waren al eerder benoemd: de 

(loco)burgemeester moet de keuze hebben of hij/zij zelf alle rollen, inclusief die van technisch 

voorzitter, op zich neemt, of dat het aspect technisch voorzitten bij een ander wordt gelegd. Duidelijk 

moet zijn dat de eindverantwoordelijkheid voor de besluiten altijd bij de verantwoordelijke 

burgemeester blijft. In de notitie moet verder aan de orde komen aan welke eisen een technisch 

voorzitter moet voldoen. 

De presentatie over het bestuurlijk oefenen wordt door de aanwezigen goed ontvangen. De 

voorziene intensivering van het bestuurlijk oefenen, in meer effectieve vormen, wordt wenselijk 

geacht. De maatwerk-OCR voor nieuwe loco’s, die gepland staat, wordt als nuttig gezien.

De aanwezige burgemeesters zijn met elkaar van mening dat het bestuurlijk oefenen minder 

vrijblijvend moet zijn. Voor hen is er geen wettelijke oefenverplichting, waardoor te grote 

vrijblijvendheid dreigt.  De heer Schippers geeft aan dat onderlinge bestuurlijke afspraken op dit punt 

heel goed een plek kunnen vinden in het beleidsplan MOTO. De positie van de loco’s komt daarbij ook 

aan de orde. Het is vaak nog een gebruik dat loco’s worden aangewezen op basis van politieke 

overwegingen, en niet zozeer op kwaliteiten die nodig zijn voor het vervangen van de burgemeester. 

Daar zouden burgemeesters zelf meer aandacht voor kunnen hebben, bijvoorbeeld door alle rollen 

van een loco niet ‘op één hoop’ te gooien. Wellicht zijn plaatsvervangingsrollen te verdelen over 

meerdere personen op basis van specifieke kwaliteiten. 

Een locoburgemeester die een rol speelt in de rampen- en crisisbeheersing zou daarvoor ook 

voldoende geoefend moeten zijn. Mevrouw Nienhuis is van mening dat zij ook geïnformeerd zou 

moeten worden over die geoefendheid: het gaat tenslotte om iemand die haar als burgemeester 

vervangt. De aanwezige burgemeesters zijn van mening dat locoburgemeesters aanspreekbaar 

moeten zijn op een gebrek aan ervaring of bereidheid om te oefenen. 

De heer Dales verzoekt verder om bij het bespreken van het concept oefenprogramma waarop 

ingetekend kan worden ook de AOV’er te betrekken. Die heeft vaak een goede kijk op wat nuttig en 

noodzakelijk is. 
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Kennismakingscarrousel met OL en leiders CoPI (bespreken cases crises) ,

Het doel van de kennismakingscarrousel was enerzijds elkaar beter leren kennen en anderzijds elkaar 

beter leren begrijpen tijdens crisissituaties. Om dit te bereiken zijn in wisselende groepjes een drietal 

cases besproken. 

Tijdens de bespreking is ingegaan op de volgende vragen: 

 Waar maakt u zich zorgen om in deze casus? 

 Waar komen deze zorgen vandaan? 

 Wat heeft u van elkaar nodig om deze zorgen weg te nemen?

Dit heeft geresulteerd in nuttige gesprekken, meer begrip over en weer en meer duidelijkheid over 

onderlinge verwachtingen ten aanzien van de spanning tussen OT (operationeel) en BT (tactisch) en 

over de wijze waarop de interactie inwerkt op de dynamiek van het incident (tijd/vergaderklok, eerst 

focus op de operatie, daarna pas op de dilemma’s en scenario’s). 

Gedurende de nabespreking van de activiteit gaven de aanwezigen aan dat dit een nuttige methode 

was om met elkaar het gesprek aan te gaan en elkaar zo beter te leren kennen. Hierbij werd vooral 

gewaardeerd dat de mogelijkheid bestond om te bespreken wat de aanwezigen van elkaar nodig 

hebben om zorgpunten (tijdens crises) weg te nemen. De wens werd uitgesproken om dit soort 

activiteiten vaker te organiseren. 

Actualisatie Gemeenschappelijke Regeling (inclusief aangepaste stemverhoudingen) 

De heer Van de Velden schetst kort de inhoudelijke resultaten die de verschillende werkgroepen 

hebben geboekt en de achtergronden van de voorgestelde wijzigingen. Formele besluitvorming is in 

de conferentie niet aan de orde, het gaat vooral om de vraag of het voorstel rijp is voor behandeling 

in DB en AB. Deze check geldt in het bijzonder het voorstel voor de aangepaste stemverhouding. 

De heer Dales merkt op dat op het eerste gezicht Velsen minder goed uit de verdeling van stemmen 

lijkt te zijn gekomen. De heer Van de Velden legt de achtergronden bij de stemverdeling uit en zegt 

toe deze opmerking mee te nemen bij het maken van het bestuursvoorstel. 

Mevrouw Nienhuis oppert de mogelijkheid de regio voortaan – net als in Gelderland-Midden –

Veiligheids- en Gezondheidsregio te noemen. De aanwezige burgemeesters verzoeken de heer Van de 

Velden deze suggestie nader te onderzoeken op juridische en andere aspecten. Het wordt in 

algemene zin een goede gedachte gevonden. Als alternatief wordt aangereikt om meer actief een 

‘ondertitel’ te gebruiken, zoals bijvoorbeeld ‘VRK, voor veiligheid en gezondheid in Kennemerland’.

Mevrouw Nienhuis vraagt verder hoe wordt omgegaan met de positie van de gemeenteraden en 

hetgeen hierover staat in het rapport Wisselwerking van de Raad van Openbaar Bestuur. De heer 

Schippers merkt op dat de positie van de raadsleden altijd serieus wordt genomen in Kennemerland, 

en dat de rol van raden verder gaat dan de strikt wettelijke eisen. De heer Van de Velden memoreert 

dat op initiatieven vanuit de raad van Heemstede en die van Beverwijk concrete acties zijn gevolgd, 

die hebben bijgedragen aan een verbeterde verstandhouding.  De heer Schippers constateert dat in 
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het kader van de evaluatie van de veiligheidsregio’s de positie van raadsleden een aandachtspunt is. 

Hij stelt voor de uitkomsten daarvan af te wachten. 

Mevrouw Nienhuis doet de suggestie hier ook als bestuurders met elkaar een benen-op-tafel-gesprek 

over te voeren.

De heer Holla heeft een vraag over de formulering van artikel 6h. De exacte bedoeling van het artikel 

is niet helemaal duidelijk. De heer Van de Velden neemt ook deze opmerking mee.

De heer Dales vraagt verder of een werknemer van de VRK raadslid kan zijn binnen een van de 

regiogemeenten. Geantwoord wordt dat dit inderdaad mogelijk is.

Voortgang dossiers en actualiteiten

Korte schets ontwikkelingen bevolkingszorg 

De heer Scholten doet kort verslag van zijn ronde langs de verschillende burgemeesters. Voornaamste 

onderwerp van gesprek is geweest de invulling van het piket communicatie. Hij kondigt aan dat hij 

met nadere voorstellen zal komen over de wijze waarop de gemeentelijke taken bevolkingszorg 

regionaal uitgevoerd gaan worden. De opgave kan niet door een bureau van 3 fte worden uitgevoerd. 

Gemeenten zouden zich meer dienen in te spannen, ofwel door het vrijmaken van eigen capaciteit of 

door het beschikbaar stellen van middelen Op 1 juni heeft de heer Scholten over dit onderwerp een 

vervolggesprek met de gemeentesecretarissen. Daarna zal het bestuur worden geïnformeerd over de 

gemaakte afspraken en de wijze waarop gemeenten daarop worden aangesproken. 

Invulling piket coördinerend voorzitter

De heer Hoes stelt vast dat het in Kennemerland gewoonte is geworden dat de voorzitter van de 

Veiligheidsregio altijd piket heeft in die rol, tenzij er echt aanleiding is een vervanger te zoeken. Hij 

vindt dit een onprettige manier van werken. Hij stelt voor na de zomer samen met de 

plaatsvervangers te gaan werken met een piketrooster. Mevrouw Nienhuis geeft aan dat zij graag 

bereid is zich in te werken in de verschillende dossiers om ook bij te kunnen dragen aan het piket. De 

heer Wienen merkt op dat er wel duidelijke afspraken moeten zijn over de rol van de 

plaatsvervangers in het piket. Het piket brengt persoonlijke beperkingen met zich mee. Die wegen 

extra zwaar als in de praktijk de ‘echte’ voorzitter toch zo snel mogelijk de rol van voorzitter op zich 

neemt bij een serieuze crisis. Dit speelt des te meer als een dergelijke crisis zich voordoet op 

Schiphol, iets waarop de kans relatief groot is.. De directie wordt gevraagd met een voorstel te komen 

in het DB. De heer Schippers vraagt of het zomerrooster intussen bekend is. De heer Hoes zal dit 

checken bij zijn secretariaat. 

Collegevorming

In algemene zin schetsen de verschillende burgemeesters de gang van zaken bij de collegevorming. 

Mevrouw Nienhuis geeft als suggestie aan de collega’s mee de portefeuille AVG bij de burgemeester 

te laten beleggen. Verder ziet ze in de nieuwe colleges een kans om als Zuid-Kennemerland en 

IJmond meer gezamenlijk op te trekken richting MRA. Het gescheiden optrekken van de twee 

gebieden maakt naar haar mening de regio minder krachtig. Er zijn ook andere ontwikkelingen waarin 
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aanleiding kan worden gevonden om meer tot een regio-agenda te komen, en daar de 

gemeenteraden – meer in gezamenlijkheid – actief bij te betrekken. Woningbouw zou een thema 

kunnen zijn. Meer gezamenlijkheid bevorderen bij gemeenteraden  zou kunnen beginnen met een 

gesprek met de griffiers. Afgesproken wordt dat Haarlem en Velsen samen een voorzet zullen maken 

voor een weg naar meer gezamenlijk optrekken. Een iets actievere burgemeesterskring in de regio, 

naar het voorbeeld van Zuid-Limburg en Zaanstreek-Waterland, zou hieraan kunnen bijdragen. De 

heer Meijer en mevrouw Baltus ‘trekken’ de kring, en zouden hierin mogelijk actie kunnen nemen. De 

heer Heiliegers merkt op dat het programma voor 2018 vastligt, dus als er wensen tot wijziging zijn, 

adviseert hij dit op korte termijn met genoemde collega’s op te nemen. 

Informatieveiligheid wordt een meer inhoudelijk onderwerp gezien om als colleges/directies van 

gemeenten gezamenlijk op te trekken. De AVG brengt veel met zich mee, kennis delen kan ervoor 

zorgen dat niet ieder zelf het wiel uitvindt. De heer Scholten zal een suggestie in dit kader doen aan 

de gemeentesecretarissen. De heer Schippers meldt dat de Functionaris Gegevensbescherming bij de 

VRK ook initiatief neemt om met de gemeenten te spreken over het delen van informatie tussen de 

gemeenten en de VRK. 

Aan de orde komen de portefeuilles die aan burgemeesters worden toegekend. De vraag is of de 

portefeuille veiligheid ook op te splitsen kan zijn in meerdere thema’s. De heer Steensma geeft mee 

dat in het in ieder geval niet aan de orde kan zijn dat wethouders (anders dan incidenteel) aansluiten 

bij de driehoek. De informatie die daar wordt gedeeld, is strikt voor de burgemeester. 

Overig

De heer Heiliegers wijst erop dat de portefeuille ‘waterveiligheid’ die hij bekleedt binnen de VRK 

vacant komt. Hij hoopt dat er tijdig opvolging wordt gevonden, zodat hij een nieuwe 

portefeuillehouder nog kan introduceren. 

De heer Dales neemt de gelegenheid te baat om de hulpdiensten te bedanken voor het kundige 

optreden tijdens twee recente incidenten in Velsen.  
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Onderwerpen politie - veiligheid

Omgaan met extreem geweld

Hans Muller (Hoofd Programma Terrorismebeheersing Noord Holland) geeft een toelichting op de 

activiteiten van de politie in het kader van extreem geweld. Hij memoreert dat het voor de politie een 

uitdaging is met drie veiligheidsregio’s te werken, die deels eigen processen en procedures kennen. 

Meer gelijkheid is de wens, waarbij wordt geconstateerd dat Kennemerland verder is in de 

ontwikkeling dan de andere twee regio’s. 

De vraag is aan de orde hoe de veiligheidsregio’s beter betrokken kunnen worden. De heer Steensma 

ziet niets in een oplossing waarbij een directeur VR wordt betrokken bij de stuurgroep CTER. De rol 

van de stuurgroep zit meer aan de voorkant (preventie), de VR is op dit moment vooral bezig met 

terrorismegevolgbestrijding. De heer Schippers stelt voor dat hij contact heeft met de andere 

veiligheidsregio’s en daar een afspraak maakt over de koppeling tussen de verschillende thema’s. 

Daarbij zal dan ook de vraag aandacht krijgen of een bestuurlijke koppeling daarbij wenselijk is.

Ondermijning

Marijn Putman (hoofd RIEC Kennemerland) geeft de bestuurders overwegingen mee bij de vraag hoe 

het thema ondermijning kan worden verbreed, en welke rol de VRK daarin kan spelen. Zijn suggesties 

liggen op een paar onderdelen. Ten eerste is het ook voor de VRK van belang bewust te zijn van eigen 

kwetsbaarheden als het gaat om ongewenste beïnvloeding.  Daarnaast kan meer systematisch 

gebruik worden gemaakt van het verzamelen van signalen bij de collega’s van GGD en brandweer. 

Ook de coördinerende rol van het VBK bij de voorbereiding van evenementen geeft 

aanknopingspunten; dat levert wellicht nuttige signalen op. Om de signalen goed te kunnen duiden 

ligt de start bij het vergroten van de ‘awareness’ bij de medewerkers van de VRK. De heer Putman 

constateert verder dat bij medewerkers van de VRK nuttige competenties aanwezig zijn, die nodig zijn 

voor het maken van plannen van aanpak op casussen. Het kan een meerwaarde hebben als 

medewerkers van de VRK tijdelijk worden ingezet bij het RIEC. Daarbij is het uitgangspunt van ‘één 

overheid’ een belangrijke waarde om de inzet vanuit de VRK aan het RIEC te rechtvaardigen. De 

aanpak van ondermijning vraagt dat over schuttingen wordt heen gekeken en gekeken wordt naar de 

effectiviteit van de overheid als geheel bij het tegengaan van ondermijnende activiteiten.  De 

aanwezige bestuurders geven aan de voorbeelden aansprekend te vinden. Verbreding van de aanpak 

van ondermijning zien zij ook als noodzakelijk. Het zoeken is daarbij naar nieuwe manieren van 

samenwerken zonder bureaucratisering. 

De heer Roest vraagt naar aanleiding van het onderwerp of er in de regio mogelijkheden zijn om 

samen de Bibob-functie te organiseren. Voorgesteld wordt deze vraag te bespreken in de stuurgroep 

RIEC. Hij vraagt verder naar de voortgang rond het bundelen van een aantal financieringsstromen op 

het gebied van integrale veiligheid. De heer Wienen meldt dat het RBOP daar positief over heeft 

besloten, maar dat verankering in de gemeentelijke begroting in iedere gemeente apart moet 

gebeuren. 

6



Verbinding politie – sociaal domein 

Anja Schouten vertelt over haar ervaringen als landelijke portefeuillehouder bij de politie op het 

thema Sociaal Domein. Door die portefeuille heeft dit onderwerp ook binnen Kennemerland haar 

bijzondere aandacht. Ze heeft ervaren dat het sociaal domein veel breder is dan datgeen wat binnen 

het vizier van de politie ligt. Zij constateert dat, vooral als het gaat om de groep mensen waarover 

zeer ernstige zorgen bestaan, er een woud aan overleggen is ontstaan met verschillende 

invalshoeken. Dit brengt het gevaar van versnippering met zich mee. Daarnaast is het voor de politie-

basisteams onmogelijk om op een goede manier aan te sluiten op die verschillende overleggen, 

terwijl de aansluiting op elkaar van zorg en veiligheid wel zeer noodzakelijk is. Voor de politie zou 

stroomlijning op eenheidsniveau ideaal zijn, maar dat lijkt haar gezien de meer lokale verankering van 

de zorgorganisaties niet haalbaar. In dat geval is het districtsniveau c.q. niveau van de veiligheidsregio 

het meest ideaal. Dat spoort ook met de gebiedsindeling van de GGD’en, waar de politie heel veel 

contact mee heeft. Zolang de stroomlijning nog niet heeft kunnen plaatsvinden, hoopt ze op signalen 

wanneer de politie niet aan de juiste tafels zit. De politie moet proberen de inzet zo effectief mogelijk 

te maken, maar overziet niet altijd waar dan het best de inzet kan worden gepleegd. 

De heer Hoes sluit de conferentie om 18.00 uur. 

Na de conferentie is tijdens het diner afscheid genomen van het DB-lid Cees Beentjes, waarbij hij is 

bedankt voor zijn bijdrage aan het functioneren van de VRK. Christa Kuiper was verhinderd, van haar 

zal op een ander moment afscheid worden genomen. 
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